
CNSLR - Frăţia | Revista Presei 26 august 2019 1 

 

REVISTA PRESEI 

 

 S-a conturat scena pentru Cotroceni - cine sunt actorii si cu ce povesti vor 

sa ne atraga voturile 
 

 

O mana intinsa care spune aceeasi poveste - cea a exceptionalismului romanesc 

insuficient valorizat acasa, asezat pe configuratii mai degraba sufletesti, decat 

intelectuale, de felul "oameni buni" - a inchis lista prezidentiabililor si a aratat in tot 

ridicolul ei ringul pe care Viorica Dancila a oftat usor si a spus o poezie de diva. 

 

E mana actorului Mircea Diaconu, surprins de propria maretie, dar capabil, totusi, sa il 

inlature pe Tariceanu din arena. 

 

Avem candidatii, si pe cei din prim-plan, si pe cei care vor juca in secundar si au inceput 

sa se contureze, si povestile care se spun pentru voturi. 

 

Si mana intinsa spune aceeasi poveste 

 

Cel care a inchis lotul concurentilor pentru Cotroceni a fost Mircea Diaconu, care a 

anuntat o conferinta de presa pentru duminica, la Ateneul Roman. De fapt, a fost o sueta 

in fata Ateneului, un loc ales anume pentru a face parte din povestea pe care actorul si-o 

spusese de cateva ori cu cortina trasa. 

 

A fost odata ca niciodata un roman desavarsit de bun si care a fost inzestrat cu darul de 

a face din tara patrie, una de iubit. Dar ca orice roman bun si inzestrat, si el era un 

cavaler solitar si mai ales sarac. 

 

Toata lumea stie ca marea isprava se face la lumina lumanarii, in tara in care saracia e 

o virtute, nu e murdara si greu de indurat. 

 

Acestea fiind trecute in cateva randuri, Mircea Diaconu, pentru ca despre el este vorba, s-

a asezat in fata cladirii pe care oamenii au construit-o leu cu leu. Dar si Ateneul Roman a 

avut un mare protector politic, regal, asa ca si el ar avea nevoie de protectie pentru a 

strange semnaturi si apoi voturi. 

Si mana intinsa a spus povestea (cu marele Iorga in ea) si a obtinut cate ceva: se pare ca 

si ProRomania si ALDE il vor sprijini pe actor, iar Calin Popescu Tariceanu va mai sta o 

tura. E o polita isteata platita Vioricai Dancila, pentru ca Diaconu se pozitioneaza in zona 

nationalist-populista pe care o vrea si premierul. 
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Ring de box cu poezie 

Dramoleta din fata Ateneului nu a intrecut insa in ridicol ringul de box pe care PSD l-a 

gandit pentru Dancila si in care aceasta a intrat mai degraba cu unduiri de diva si 

intonatie cantatoare. 

 

Si candidatul PSD si-a spus povestea cu care intra in campanie. 

 

A fost odata ca niciodata o femeie simpla, dintr-o localitate simpla, cu o meserie simpla 

si o familie simpla. A intrat in marele partid si a avut o cariera simpla, ca oricare altul: a 

lipit afise si a ajuns prim-ministru. 

 

Mai intai cu papusar, apoi au ramas doar sforile, dar nimic si nimeni nu se afla in spate. 

Inainte e poporul. Nu e foarte rea povestea care i-a fost alocata Vioricai Dancila, doar ca 

nicio parodie nu ia Oscarul. 

 

La Congresul PSD de sambata, multa lume a venit sa o vada pe Viorica Dancila in rolul 

ei ridicol: Gabriela Firea, curtata pentru fotografii, Ana Birchall, proaspat mazilita de la 

Justitie, Ecaterina Andronescu, asezata pe un rand din spate. 

Niciun discurs nu ar fi schimbat cu nimic situatia. Candidatul PSD e candidat din afara 

podiumului. 

 

Povestea spusa de altii 

Dan Barna in schimb prinde podiumul, dar dupa ce isi rezolva legitimitatea in propriul 

partid. Candidatul Aliantei 2020 USR PLUS creste inca pe povestea "oamenilor noi in 

politica", doar ca si pentru oamenii noi timpul trece si intr-o campanie trebuie sa isi dea 

masura. 

Sunt cateva gafe pe care candidatul Barna inca le face, ultima fiind o nastrusnica 

declaratie despre relatiile economice pe care Romania trebuie sa le aiba cu China si 

Rusia. 

 

Deocamdata, Dan Barna ii lasa pe ceilalti sa spuna povestea. 

 

A fost odata ca niciodata o generatie de oameni dispusi sa munceasca si sa isi faca 

profesia cat mai bine, dar seara sa isi puna la bataie timpul si sa stea in strada in numele 

unor principii democratice. Aceasta generatie vrea o reprezentare politica clara si 

pretinde chiar un nou contract politic, in care cetatenia sa se manifeste si in afara 

momentelor electorale. Aceasta generatie insa nu candideaza. 

 

Daca Barna va fi sau nu capabil sa reprezinte o miscare deocamdata socio-culturala si sa 

ii dea corp politic se va vedea destul de repede, in primele saptamani de campanie. 

Pana atunci, candidatul Barna va trebui sa stapaneasca propria poveste si sa gaseasca 

modalitatile de a ii face relevanti pe cei dispusi sa o asculte. 
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Povestea adevarata a lui Iohannis 

 

Klaus Iohannis a intrat in povestea presedintelui care reprezinta tara si care are de partea 

sa legitimarea internationala. 

E o poveste buna si adevarata, pentru ca, oricate i se pot imputa lui Iohannis in politica 

interna, pe plan extern a tinut bine fraiele diplomatice si a contrabalansat discursul 

Guvernului, care la un moment dat devenise antieuropean. 

 

Dar presedintele a vrut prematur o pauza de la treburile interne si a amanat orice punct de 

vedere privind remanierea Anei Birchall si nominalizarea Danei Girbovan pentru Justitie. 

 

A fost odata ca niciodata un presedinte care a tinut tara pe traseul european si a 

mentinut relatiile transatlantice, pastrand Romania in registrul tarilor care conteaza. 

Doar ca tara se golea pe zi ce trece si in diaspora nu se voteaza atat de usor. 

Intre timp, institutiile au cedat, Alexandra a murit si cea de-a treia sansa data PSD-ului 

poarta o mare vina. 

 

Ramasa europeana, Romania nu e ferita inca de agenda politica a PSD-ului privind 

Justitia si nici Educatia nu sta mai bine. 

 

Reforma statului nu poate incepe din afara, iar candidatul Klaus Iohannis va avea un rol 

ingrat: si in pre-campanie e presedinte, asa ca nu se poate eschiva de decizii. 

 

Ce ar fi putut sa para o campanie destul de terna, din perspectiva discursului politic, 

pentru ca niciunul dintre candidati nu e exersat in retorica, va capata un plus cultural, 

prin candidatura lui Theodor Paleologu. De unde va lua insa voturi candidatul PMP, 

caruia ii va fi spre imposibil sa nu capete eticheta "candidatul lui Basescu"? 

Cu cat va cita Viorica Dancila din Paler, cu atat va plusa Paleologu din Artistotel si 

Sofocle, pentru ca tragedia ar trebui predata de toti invatatorii, cum isi propune 

candidatul PMP sa fie. 

Romania are insa parte de tragedii adevarate. Dincolo de povestile prin care candidatii 

vor sa castige voturi, mainile intinse sunt in scoli, spitale si la capatul unui telefon de 

unde, acum o luna, Alexandra a cerut tarii sa o vada si statului sa o salveze. 

 

 

(sursa: ziare.com) 
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 Pro Romania si ALDE il vor sustine pe Mircea Diaconu la prezidentiale? 

Victor Ponta: Urmatoarele 72 de ore vor fi cruciale 

 

 

Victor Ponta, liderul Pro Romania, a transmis, duminica seara, ca are o datorie morala fata 

de Mircea Diaconu. Prin urmare, va vorbi cu colegii sai din partid pentru a decide daca il sustin 

pe acesta la alegerile prezidentiale. De asemenea, fostul premier crede ca si ALDE, formatiuea 

condusa de Calin Popescu Tariceanu, trebuie sa se gandeasca la acest lucru. 

 

"Eu i-am facut o nedreptate lui Mircea Diaconu. El a primul ministru al Culturii din perioada 

USL si la 2 luni dupa aceea el a avut problema aceea cu ANI. Eu nu l-am dat afara, dar a venit el 

la mine si mi-a zis ca demisioneaza. Dupa cativa ani a castigat procesul cu ANI. Eu am o datorie 

morala fata de Mircea Diaconu. In 2014 m-am bucurat pentru el ca a castigat alegerile 

europarlamentare, chiar daca eu eram PSD, el era independent. PSD a avut grija sa nu i se fure 

voturile in sectiile de votare. Daca il vom sustine sau nu, nu pot sa decid eu singur, trebuie sa ma 

consult si cu colegii mei, dar trebuie sa vedem daca si ALDE il vor sustine", a spus Victor Ponta 

la Romania TV. 

 

Acesta a adaugat ca si partidul sau putea propune un candidat decent, insa dorinta sa este ca 

PSD, ALDE si Pro Romania sa aiba un candidat unic. 

 

"Mircea Diaconu are marele avantaj ca nu are structurile de partid in spate, nu are vicepresedinti 

in jurul lui, nu are baroni in spatele lui, ceea ce inseamna ca este un om care nu joaca dupa cum 

doresc altii. Vor fi patru candidati importanti la alegerile prezidentiale: Iohannis, Dancila, Barna 

si Mircea Diaconu", a opinat Victor Ponta. 

 

El a mai sustinut ca nu stie ce va decide ALDE referitor la o eventuala coalitie. 

 

"Stiu ca in aceasta saptamana cei de la ALDE trebuie sa decida daca merg cu domnul Tariceanu 

la prezidentiale sau il vor sustine pe Mircea Diaconu. Cei de la ALDE trebuie sa decida daca mai 

stau intr-o coalitie cu PSD. Lucrurile astea se vor decide in urmatoarele 72 de ore", a mai punctat 

Victor Ponta. 

 

Mircea Diaconu: Sa bata ei la usa mea! 

Mircea Diaconu - de profesie actor, fost ministru al Culturii si fost europarlamentar - si-a 

anuntat, duminica dupa-amiaza, candidatura ca independent la alegerile prezidentiale din acest 

an. 

"E vorba de radacini, trebuie sa crestem, sa ne dezvoltam. Trebuie sa refacem radacinile. Poate fi 

un punct zero al unei forme de redevinire, sa refacem constiinta natiei. (...) Intentia mea este de a 

incerca sa candidez la prezidentiale. Spun ca as incerca, pentru ca sunt suficient de enervat, de 

nefericit si simt ca e nevoie de asta. 

 

 

 

 

http://www.ziare.com/psd/
http://www.ziare.com/alegeri/candidat/
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Dar faptul ca vreau nu inseamna si ca pot; trebuie stranse 200.000 de semnaturi. Pentru un singur 

om, cu doua maini si doua picioare... nu se poate fara un sprijin din partea oricui: cetateni, 

asociatii de toate felurile. (...) Sunt singurul independent din tara asta", a transmis Mircea 

Diaconu, intr-o conferinta de presa tinuta pe treptele Ateneului Roman din Capitala. 

 

De asemenea, el a sustinut ca asteapta ca sustinatorii sa bata la usa lui. 

"Eu nu vreau pe nimeni, vreau pe toata lumea. Eu nu inchid nicio usa. Daca ajung presedinte, eu 

nu trebuie sa am nicio usa inchisa", caci presedintele trebuie sa fie "nepolitic", a completat 

Mircea Diaconu. 

"Eu sunt independent in sensul ca eu vorbesc cu toata lumea. Eu nu bat la nicio usa, la usa mea 

trebuie sa vina sa bata lumea. (..) Nu ma recomanda nimic pentru functia de presedinte, sunt un 

om banal, am doar doua nume. Dar nu cumva ma gandesc ca si presedintele nostru trebuie sa 

semene cu noi toti: sa aiba doua maini, doua picioare si - sper eu - un cap?", a adaugat acesta. 

 

Intrebat daca ar cere ajutorul Pro Romania sau ALDE, Mircea Diaconu a raspuns: "Daca eu cer 

un sprijin pentru un vis unde e negocierea? Ce sa negociez? Nu exista asa ceva. Cu orice grupare 

sau persoana sunt deshis si fericit daca ar veni alaturi de mine. Cer sprijin la toata lumea". 

 

Surse: ALDE va renunta la guvernare si se va alia cu Pro Romania 

 

Victor Ponta si-a convins colegii de la Pro Romania, duiminica seara, intr-o intalnire informala, 

sa mearga la prezidentiale pe mana lui Mircea Diaconu, si sa faca alianta electorala cu partidul 

lui Tariceanu, dupa ce Mihai Tudose si Daniel Constantin se opusesera vehement unui proiect 

comun cu ALDE. 

Surse din conducerea Pro Romania au declarat pentru Digi24.ro ca luni, in cadrul Delegatiei 

Permanente a partidului, care va avea loc la ora 14 30, se va lua decizia oficiala in sensul 

colaborarii cu Tariceanu la alegerile prezidentiale, dupa ce aceasta, dimineata, trebuie sa ii 

comunice Vioricai Dancila, in sedinta Coalitiei care va avea loc la Palatul Victoria, ca isi va 

retrage ministrii din Guvern. 

 

Ponta ii pune lui Tariceanu mai multe conditii pentru alianta electorala: sa renunte la candidatura 

la prezidentiale si sa il sustina pe Mircea Diaconu, sa iasa de la guvernare, alianta electorala sa 

nu il aiba pe Tariceanu la conducere si acesta sa isi dea demisia de la presedintia Senatului. 

 

(sursa:ziare.com) 
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 Viorica Dăncilă trimite noile propuneri de miniştri la Palatul Cotroceni, 

respectiv judecătorul Dana Gîrbovan la MJ, Şerban Valeca la Educaţie şi 

Mihai Fifor la MAI 

 

Preşedintele PSD Viorica Dăncilă este aşteptată să trimită luni, la Palatul Cotroceni, noile 

propuneri de miniştri, respectiv judecătorul Dana Gîrbovan la ministerul Justiţiei, Şerban Valeca 

la ministerul Educaţiei şi Mihai Fifor la ministerul Afacerilor Interne. 

 

Viorica Dăncilă a anunţat vineri, după şedinţa Comitetului Executiv Naţional PSD, că noile 

propuneri de miniştri, respectiv Dana Gîrbovan la ministerul Justiţiei, Şerban Valeca la 

ministerul Educaţiei şi Mihai Fifor la ministerul Afacerilor Interne, vor fi transmise luni, către 

Administraţia Prezidenţială. 

Şerban-Constantin Valeca, propunerea PSD pentru funcţia de ministru al Educaţiei, este 

actualmente senator, Mihai Fifor este oricum interimar la ministerul Afacerilor Interne, iar Dana 

Gîrbovan este judecător la Curtea de Apel Cluj şi preşedintele Uniunii Naţionale a Judecătorilor 

din România (UNJR). 

În prezent, Legea 303/2004, articolul 58, alineatul 1 interzice expres detaşarea unui magistrat în 

funcţia de ministru al Justiţiei, după cum a precizat şi avocatul Adrian Toni Neacşu, fost membru 

al Consiliului Superior al Magistraturii, iar Dana Gîrbovan nu şi-a prezentat, până la ora 

transmiterii ştirii, demisia din magistratură, care ar trebui oricum validată în Secţia pentru 

judecători a CSM. 

Totodată, prin Decizia nr. 45/2018 a Curţii Constituţionale, la punctul 176, se subliniază o dată 

în plus incompatibilitatea constituţională totală între funcţia de ministru şi cea de magistrat în 

funcţie, arată Toni Neacşu: "Curtea reţine că funcţia de ministru al justiţiei este incompatibilă cu 

cea de judecător/procuror, neputându-se cumula aceste două calităţi nici potrivit Constituţiei şi 

nici Legii nr. 303/2004, în vigoare la data pronunţării prezentei decizii." 

 

Un argument în favoarea Vioricăi Dăncilă, dacă aceasta decide să transmită luni noile propuneri 

de miniştri fără o demisie a Danei Gîrbovan, ar putea fi însă, potrivit avocatului Adrian Toni 

Neacşu, articolul 41 al noului Cod administrativ, care stipulează: "În termen de 15 zile de la data 

depunerii jurământului, membrul Guvernului este obligat să renunţe la calitatea sau funcţia cu 

care este incompatibilă funcţia de membru al Guvernului, sub sancţiunea încetării mandatului." 

 

În România, au mai fost doar două situaţii de propuneri de magistraţi în funcţia de ministru al 

Justiţiei, respectiv judecătorul Mona Pivniceru şi procurorul Robert Cazanciuc. 

 

 

 

 

 

 



CNSLR - Frăţia | Revista Presei 26 august 2019 7 

 

 George Maior este citat pe 30 august la Secţia de anchetă în dosarul 

Codruţei Kovesi  

 

Fostul şef SRI, George Maior, este citat pentru vineri, 30 august, de către procurorii Secţiei de 

investigare a infracţiunilor din justiţie (SIIJ), în dosarul privind extrădarea lui Nicolae Popa, în 

care Laura Codruţa Kovesi are calitatea de inculpat, au precizat, pentru MEDIAFAX, surse 

judiciare. 

 

Surse judiciare au declarat pentru MEDIAFAX că fostul şef al Serviciului Român de Informaţii, 

George Maior, a fost citat pentru vineri, 30 august, de către procurorii Secţiei de investigare a 

infracţiunilor din justiţie (SIIJ), în dosarul privind extrădarea lui Nicolae Popa, în care Laura 

Codruţa Kovesi are calitatea de inculpat. 

Este a treia oară când procurorii Secţiei de investigare a infracţiunilor din justiţie (SIIJ) îl citează 

pe George Maior să se prezinte în acest dosar, fostul şef al Serviciului Român de Informaţii fiind 

citat anterior pe 23 iulie şi pe 23 mai, dar neprezentându-se. 

Surse judiciare au precizat pentru MEDIAFAX că pe 23 iulie, George Maior a motivat că are alt 

eveniment, iar pe 23 mai, a invocat motive care ţin de sănătatea sa. 

În acest dosar, au fost audiaţi deja fostul ministru de Interne Gabriel Oprea şi fostul prim-adjunct 

al Serviciului Român de Informaţii, Florian Coldea, ambii în calitate de martor. Florian Coldea a 

declarat, după aproape 4 ore de audieri, că nu a luat la cunoştinţă de nicio împrejurare în care 

Kovesi să fi comis vreo infracţiune şi că poate ar trebui investigaţi cei care nu au făcut nimic 

pentru aducerea în ţară a lui Nicolae Popa, din Indonezia, în 2011. 

 

În dosarul privind extrădarea lui Nicolae Popa, condamnat în dosarul FNI, Laura Codruţa Kovesi 

are calitatea de inculpat, fiind acuzată de abuz în serviciu, luare de mită şi mărturie mincinoasă. 

 

Pe 28 martie, Laura Codruţa Kovesi a fost plasată sub control judiciar de către Secţia de anchetă 

a magistraţilor, însă măsura a fost contestată în instanţă. Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie a 

dispus ulterior revocarea măsurii controlului judiciar. 

 

(sursa: mediafax) 
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 Ministrul Sănătăţii va implementa cu bani de la UE o serie de masuri 

pentru cresterea gradului de vaccinare 

 

Ministerul Sănătăţii va primi de la Uniunea Europeană, în următorii trei ani, aproximativ 22 de 

milioane de lei de pentru implementarea mai multor măsuri care vizează creşterea gradului de 

vaccinare în Romania, informează un comunicat de presă al instituţiei remis duminică. 

 

"Am depus în cadrul Programului Operaţional Capacitate Administrativă (POCA) şapte proiecte 

de interes major pentru sistemul sanitar, în acord cu Strategia Naţională de Sănătate 2014-2020. 

Am primit aprobare pentru primul proiect prin care urmărim să creştem gradul de acoperire 

vaccinală în ţară", a spus ministrul sănătăţii, Sorina Pintea, citată în comunicatul menţionat. 

 

Potrivit Ministerului Sănătăţii, cu banii primiţi de la Uniunea Europeană pentru implementarea 

primului proiect finanţat va fi elaborată Strategia Naţională de Vaccinare, inclusiv Planul de 

acţiuni aferent acesteia şi va fi consolidat un sistem de monitorizare a acestora. 

 

De asemenea, va fi îmbunătăţită capacitatea instituţiilor din sistemul de sănătate pentru 

completarea şi accesul în timp real la informaţii privind stadiul vaccinării pentru populaţie şi 

stocurile disponibile. 20 de judeţe identificate ca fiind prioritare vor fi dotate cu camere 

frigorifice pentru păstrarea stocurilor de vaccin, cu maşini şi servicii de curierat pentru transport 

vaccin. 

 

Va fi dezvoltat şi Registrul Electronic Naţional de Vaccinări, prin crearea, în secţiunile de 

management al stocurilor de vaccin existente la direcţiile de sănătate publică, a unui modul de 

calcul valoric al acestor stocuri, precizează sursa citată. 

 

În cadrul proiectului, personalul din Ministerul Sănătăţii şi din structurile cu responsabilităţi în 

dezvoltarea şi punerea în aplicare a politicilor şi programelor de vaccinare şi imunizare va fi 

instruit şi va fi derulată o campanie de informare şi conştientizare a importanţei vaccinării. 

 

(sursa: Agerpres) 
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 Activitatea deputaților, la control - Florin Iordache conduce detașat topul 

celor mai activi parlamentari. Cine se află la polul opus 

 

 

Florin Iordache (PSD) este în topul celor mai activi deputați, cu 2264 luări de cuvânt în plen. La 

polul opus sunt deputații care nu și-au făcut simțită prezența în legislatura 2016-prezent. Printre 

aceștia se află Nicolaie Bănicioiu, care a luat cuvântul în plen doar la depunerea jurământului, 

informează Mediafax. 

Deputatul PSD Florin Iordache a fost prezent la votul din Camera Deputaților în proporție de 

94%. Iordache este deputat de Olt aflat la al 5-lea mandat din partea PSD și este vicepreședinte al 

Camerei Deputaților. Acesta a luat cuvântul de 2264 de ori în 121 de ședințe și de 1499 de ori în 

Biroul Permanent al Camerei Deputaților. Social democratul a avut 51 de propuneri legislative 

inițiate dintre care 19 au devenit legi, 3 proiecte de hotărâre, o interpelare și o moțiune. 

 

Și deputatul PSD Carmen Mihălcescu a avut o prezență la vot de 89%, luând cuvântul de 1163 

de ori în plen și de 504 de ori în Biroul Permanent al Camerei. Aceasta a semnat 27 de inițiative 

legislative(dintre care 5 promulgate) și a depus o moțiune. 

 

În rândul membrilor PNL cu activitate în Parlament este liderul deputaților liberali, Raluca 

Turcan, cu o prezență la vot de 82%. Turcan se află la al patrulea mandat de deputat de Sibiu, iar 

legislatura prezentă a avut 185 de luări de cuvânt în 121 de ședințe și 162 de luări de cuvânt în 

Biroul Permanent al Camerei Deputaților. Raluca Turcan a depus 92 propuneri legislative dintre 

care 10 au fost promulgate legi , 47 interpelări și întrebări și 24 de moțiuni. 

 

Cristina-Ionela Iurișniți este deputat USR de Bistrița și este unul dintre parlamentarii USR cu 

activitate în Camera Deputaților. Iurișniți are 80% prezență la vot și 103 luări de cuvânt în plen, 

dintre care 37 au fost declarații politice. Deputatul USR a depus 119 inițiative legislativ dintre 

care 9 s-au materializat în acte normative. Aceasta a mai depus și 92 de întrebări și interpelări și 

11 moțiuni. 

 

Un alt deputat activ este Forin Calotă de la ALDE, care a avut o prezență la vot de 93% și a luat 

de 5 ori cuvântul și a depus 35 de declarații politice scrise. Florin Calotă a depus 135 de proiecte 

de lege, dintre care 37 au fost promulgate legi. 

 

Din partea PMP, Petru Movilă este unul dintre deputații cei mai activi, cu 176 de luări de cuvânt( 

dintre care 33 declarații politice) și 40 de luări de cuvânt în Biroul Permanent al Camerei. Acesta 

a depus 145 de inițiative legislative, iar 11 dintre acestea au devenit acte normative. Movilă a 

mai depus și 213 întrebări și interpelări, 10 moțiuni și un proiect de hotărâre. Petru Movilă este 

alături de Corneliu Bichineț, cel mai activ parlamentar PMP. 
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La polul opus sunt deputații cu activitate scăzută în legistatura 2016-prezent, care nu au depus 

proiecte legislative și nu au luat cuvântul în ședințele din Cameră. 

Printre deputații cu cea mai redusă activitate în Camera Deputaților este și Nicolae Bănicioiu, 

deputat de Iași aflat la al 4-lea mandat.Acesta are o prezență la vot de 15%, nu a avut nicio 

interpelare, a luat o singură dată cuvântul în plen și a depus o singură moțiune. Nicolae Bănicioiu 

a fost semnatar a 7 inițiative legislative printre care și modificarea Codului Penal. 

Tot în rândul celor mai slabe performanțe parlamentare ale legislaturii 2016-prezent îl regăsim și 

pe Eugen Durbacă, deputat de Galați din partea ALDE(Independent din mai 2017), care a avut o 

prezență la vot de 17% , o singură moțiune și o singură luare de cuvânt în Parlament. 

Durbacă nu a avut nicio întrebare și nicio interpelare pentru proiectele legislative trecute prin 

Camera Deputaților și a semnat 13 propuneri legislative. Acesta a lipsit la voturile importante din 

Parlament precum Modificarea Codurilor Penale și de Procedură Penală și Modificarea Codului 

Administrativ. 

 

Octavian Goga este fost deputat PMP și PSD, actual neafiliat, care se numără printre deputații cu 

activitatea cea mai puțin vizibilă. Acesta are o prezență la vot de 63% , luând 2 două ori cuvântul 

în plen și având 3 declarații politice. Acesta a depus 2 moțiuni și a semnat 37 de propuenri 

legislative. Octavian Goga a votat pentru modificarea Codurilor Penale și modificarea Codului 

Administrativ. 

 

În topul deputaților inactivi din PSD se regăsește și Liviu Pleșoianu, fiind prezent la 66% din 

sesiunile de vot în Parlament. Pleșoianu a luat de 10 ori cuvântul , a depus o moțiune și 36 de 

inițiative legislative. 

 

Din partea grupului parlamentar USR, Nicușor Dan este deputatul cu cea mi puțină activitate în 

Camera Deputaților, având o prezență de 67%. Acesta a luat cuvântul în 26 de ședințe în plen și 

de 15 ori în Biroul Permanent. Deputatul USR a depus 62 de propuneri legislative, dintre care 5 

au fost promulgate în legi, un proiect de hotărâre, 2 interpelări și 9 moțiuni. 

 

Printre deputații PNL cu cea mai slabă activitate se regăsește Ionuț Marian Stroe , deputat de 

Dolj aflat la al treilea mandat, cu o prezență la vot de 63%. Acesta a luat de 7 ori cuvântul în 7 

ședințe, a avut 46 de propuneri legislative, 3 interpelări și întrebări si 24 de moțiuni. 

Acesta a fost absent în momentul votului pentru modificarea Codului de Procedură Penală din 18 

iunie 2018. 

 

Kelemen Hunor, deputat de Harghita din partea UDMR, are o prezență la vot în Camera 

Deputaților de 55% . Liderul UDMR a luat cuvântul în Parlament de 13 ori, nu a avut nicio 

interpelare și a propus 39 de propuneri legislative, dintre care 14 au fost promulgate ca legi. De 

asemenea, deptatul UMDR a depus o moțiune și un proiect de hotărâre. 
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Din partea PMP, deputatul Cornel-Mircea Sămărtinean are cea mai mică prezență la vot, 38%, cu 

5 de luări de cuvânt și 23 de declarații politice. Acesta a semnat 58 de propuneri legislative , 

dintre care au fost promulgate 3, a depus 205 de întrebări și interpelări și 9 moțiuni. 

 

Deputautul Doru Coliu este un al parlamentar PMP cu prezență scăzută la votul în Camera 

Deputaților, mai exact 43%. Acesta a avut 23 de luări de cuvânt dintre care 14 declarații politice, 

14 declarații politice depuse în scris, 88 de inițiative legislative, din care au fost promulgate 3, 17 

întrebări și interpelări și 10 moțiuni. 

 

(sursa: stiripesurse) 

 

 

 Liniște asurzitoare în Senat - Surpriza vine de la Mihai Goțiu cu 773 luări 

de cuvânt în plen! Care sunt parlamentarii scumpi la vorbă 

 

După aproape trei ani de mandat, 21 de senatori au luat cuvântul în plenul Senatului de mai puțin 

de 10 ori, alți 61 au vorbit de peste 50 de ori. Cel mai activ senator este Mihai Goțiu USR, cu 

773 luări de cuvânt în plen. La polul opus, 3 senatori au luat cuvântul doar la depunerea 

jurământului, informează Mediafax. 

Din 136 de senatori, 21 au luat cuvântul de mai puțin de 10 ori. Din cei 21 de senatori, 14 sunt 

din PSD. Printre aceștia, se numără și fostul ministru de Interne, Carmen Dan, care a luat 

cuvântul de patru ori. 

 

Mihai Goțiu de la USR conduce detașat topul celor care au luat cuvântul în plenul Senatului de 

773 de ori, urmat de Florina Presadă tot de la USR de 490 de ori, Nicolae Șerban de la PSD de 

478 de ori și Eleonora Hărău de la PNL de 405 ori. 

61 de senatori au luat cuvântul de peste 50 de ori. Printre aceștia se numără Ecaterina 

Andronescu de la PSD de 99 de ori, Alina Gorghiu de la PNL de 274 de ori, Cîțu Florin tot de la 

PNL de 242 de ori, Vlad Alexandrescu de la USR de 310 ori și de la UDMR Cseke Attila de 246 

de ori. ALDE îl are pe Dorin Bădulescu care a vorbit de 244 de ori. În schimb, Călin Popescu 

Tăriceanu a luat cuvântul de doar 57 de ori. 

În cazul celor care au luat cuvântul doar o sigură dată, la depunerea jurământului se află doi 

senatori PSD, Carmen Dima și Eugen Gioancă și unul independent, Cătălin Iliescu. 

Nici în anul 2018, senatorii nu au fost foarte activi de la depunerea jurământului până în luna 

august. Un număr de 32 de senatori din totalul de 136 au luat cuvântul de mai puțin de 10 ori, în 

plenul Camerei superioare a Parlamentului, cei mai mulți aleși fiind de la PSD. Exact 19 social-

democrați nu s-au afirmat, printre acestia fiind și fostul ministrul de Interne, Carmen Dan, care a 

avut doar trei luări de cuvânt în plen. 
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Nici Paul Stănescu nu s-a afirmat. El a vorbit doar de șase ori în plen, din 2016 și până în 

prezent. 

 

Fostul ministrul de Externe, Teodor Meleșcanu, a vorbit în fața colegilor din Senat de cinci ori. 

De asemenea, au existat și 30 de senatori care au luat cuvântul în plenul Senatului de peste 100 

de ori. Cei mai activi au fost senatorii USR, Remus Mihai Goțiu luând cuvântul în plen de 482 de 

ori. 

 

Pe locul doi se află senatorul PSD, Șerban Nicolae, cu 377 de luări de cuvânt, urmat de 

senatoarea USR Florina Presada, care a vorbit în fața colegilor de 365 de ori. 

 

Și fostul președinte al României, Traian Băsescu, s-a afirmat în fața colegilor, acesta luând 

cuvântul de 227 de ori. Acesta a condus Partidul Mişcarea Populară până pe 16 iunie 2018, când 

în locul lui a fost ales în funcţia de lider al partidului Eugen Tomac, Băsescu rămânând 

„preşedinte de onoare”. Grupul PMP din Senat a fost însă desfiinţat în luna iunie, după ce mai 

mulţi senatori au migrat la PSD şi ALDE. Regulamentul Senatului prevede că un grup 

parlamentar poate exista dacă are minimum şapte senatori, aleşi pe listele aceluiaşi partid. 

 

(sursa:stiripesurse) 

 

 

 Ministrul de Interne a dat ordin! Lovitură pentru polițiști 

 

Ministrul interimar de Interne, Mihai Fifor, a dat un ordin prin care umblă la buzunarele 

polițiștilor. 

Potrivit dispozițiilor lui Fifor, drepturile salariale obținute în instanță de angajații MAI vor fi 

plătite cu țârâita, pe parcursul a nu mai puțin de cinci ani de la data obținerii hotărârii executorii, 

informează Național. 

 

Conform sursei citate, în spatele măsurii se ascund însă fondurile insuficiente alocate în ultimii 

ani acestui minister, ajungându-se la o degradare accentuată a siguranței publice. 

„Plata sumelor prevăzute prin hotărâri judecătoreşti având ca obiect acordarea unor drepturi de 

natură salarială stabilite în favoarea personalului din instituţiile şi autorităţile publice, devenite 

executorii în perioada 1 ianuarie 2019-31 decembrie 2021, se va realiza astfel: în primul an de la 

data la care hotărârea judecătorească devine executorie se plăteşte 5% din valoarea titlului 

executoriu, în al doilea an se plăteşte 10%, în al treilea an, 25%, în al patrulea an, 25% și în al 

cincilea an de la data la care hotărârea judecătorească devine executorie se plăteşte 35% din 

valoarea titlului executoriu”, se arată în referatul de aprobare a ordinului de ministru. 
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Sindicaliștii din Poliție sunt de părere că măsura luată de ministrul de Interne încalcă 

reglementările legale și că vor ataca în instanță actul normativ. 

„Noi am câștigat un proces la București cu sporul de fidelitate și ne-au virat prima tranșă de bani 

și au vrut ca și creșterea de la 15 la 20 la sută să o împartă tot așa, pe cinci ani. 

Instanța ne-a dat drepturile din 2015 în 2018. MAI a vrut ca procentul de 5% câștigat să ni-l dea 

tot așa, pe cinci ani, ceea ce nu era nici normal, nici legal. Pentru că nu poți să-mi dai peste cinci 

ani drepturi de acum opt ani și se pare că tot Casa de pensii a trimis o notă în țară prin care a zis 

ca aceste creșteri să nu se facă în rate, că sunt foarte mulți colegi din țară care au câștigat în 

instanță drepturile acestea. Nu știu care este baza legală a unei asemenea măsuri, o să se ajungă 

iar la alte procese, pentru că nu este legal. Nu poți să împarți acești bani pe cinci ani, din moment 

ce instanța spune că nu ai voie să dai drepturi pe mai mult de ultimii trei ani. Deocamdată, chiar 

dacă a fost o ordonanță în acest sens, se procedează legal, dar văd că MAI insistă în continuare 

cu treaba asta. Acum urmează să vedem în instanță cât este de legală, dacă se și aplică. Avem o 

grămadă de procese pentru neacordarea drepturilor salariale, a sporurilor de periculozitate, de 

fidelitate, de dispozitiv, de toxicitate, de studii superioare. Salariile polițiștilor sunt foarte mici 

fără aceste sporuri. Polițiștii cu vechime au ajuns să ia salarii mai mici decât cei care abia s-au 

angajat, pentru că aceștia din urmă au fost încadrați cu salarii mai mari. Mie mi se pare anormal, 

ca polițist, să dau statul în judecată pentru că nu-mi respectă drepturile”, ne-a precizat Dorel 

Bota, președintele Sindicatului Național al Polițiștilor și Personalului Contractual Alba. 

 

(sursa: bugetul.ro) 

 

 Astăzi începe ridicarea maşinilor parcate neregulamentar în Bucureşti. 

Costul, 500 de lei 

 

De luni, 26 august, Primăria Capitalei va începe ridicarea maşinilor parcate neregulamentar pe 

străzile oraşului, au declarat, pentru MEDIAFAX, reprezentanţi ai Poliţiei Locale Bucureşti. 

Ridicarea, transportul şi depozitarea unui Logan (pe o zi) ajunge la 500 de lei. 

 

Municipalitatea a stabilit data de la care se va începe ridicarea maşinilor parcate neregulamentar. 

„Începem ridicarea maşinilor în mai puţin de o săptămână, pe data de 26 august, de luni. Avem 

tot ce ne trebuie, platforme, tot. Vor fi două locaţii unde se vor depozita autoturismele ridicate, 

una pe Metalurgiei, şi cealaltă pe bulevardul Timişoarei”, au declarat, pentru MEDIAFAX, 

reprezentanţi ai Poliţiei Locale Bucureşti. 

 

Ce prevede proiectul votat în Consiliul General la începutul acestei veri: 

„Începând cu data intrării în vigoare a prezentei, vehiculele staţionate neregulamentar pe 

drumurile publice care fac parte din reţeaua principală de străzi a municipiului Bucureşti vor 

putea fi ridicate, transportate, depozitate şi eliberate, în conformitate cu prevederile 

regulamentului aprobat prin prezenta hotărâre", se arată în proiectul de hotărâre. 

 

(sursa: Mediafax) 
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 Avarii pe aeroportul Otopeni, în urma furtunii din București. Bucăți 

desprinse din terminalul „Plecări” 

 

Furtuna de duminică seara din București a produs avarii pe aeroportul OTP: o aeronavă Boeing 

737 TAROM a fost lovită de o scară AeroKraft, iar vântul puternic a desprins bucăți din 

terminalul „Plecări”, scrie Aeronews, care publică și câteva fotografii. Potrivit aceleiași surse, se 

pare că și gardul perimetral de la DN1 a fost avariat.  

S-au rupt norii la Bucureşti duminică seara, unde a fost cod portocaliu de ploi violente, grindină 

şi vânt puternic. Sistemul RO-ALERT a trimis instrucţiuni şi avertismente: urmează vreme 

extremă, cine este în aer liber era sfătuit să îşi caute imediat adăpost şi nimeni să nu mai iasă din 

casă. Alerta a durat o oră şi a lăsat în urmă inundaţii, copaci rupţi de rafale şi maşini lovite de 

arborii prăbuşiţi în anumite zone din București. 

Canalizarea a fost învinsă în multe cartiere ale Capitalei. A plouat cu găleata şi străzile s-au 

transformat în adevărate lacuri. Vântul a completat tabloul unei seri vijelioase. 

Şase maşini au fost avariate şi cel puţin 25 de copaci s-au rupt sub rafalele violente. Circulaţia 

maşinilor a fost restricţionată în unele zone, din cauza arborilor căzuţi pe străzi. 

Volume 90% 

  

(sursa: Digi24) 

 

 

 

 

 China este dispusă să rezolve conflictul comercial cu Statele Unite prin 

dialog 

 

Vicepreşedintele chinez Liu He a anunţat luni că Administraţia de la Beijing este dispusă să 

rezolve disputa comercială cu Statele Unite prin negocieri calme şi se opune escaladării 

conflictului, relatează Reuters. 

 

Suntem dispuşi să rezolvăm problema prin consultări şi cooperare cu o atitudine calmă şi ne 

opunem escaladării războiului comercial”, a declarat Liu He. 

„Considerăm că escaladarea războiului comercial nu este benefică nici pentru China, nici pentru 

Statele Unite, nici pentru interesele oamenilor din lume”, a adăugat vicepreşedintele chinez. 

De asemenea, Liu He a menţionat că orice companie americană va fi primită în China şi va fi 

tratată bine. 

„Vom primi companii de oriunde din lume, inclusiv din Statele Unite, pentru a investi şi opera în 

China”, a adăugat vicepreşedintele chinez. 
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Administraţia Chinei a anunţat, vineri, intenţia de a impune taxe vamale pentru produse 

importate din Statele Unite în valoare de 75 de miliarde de dolari, ca reacţie la decizii similare 

ale Administraţiei Donald Trump. Ministerul Comerţului de la Beijing a anunţat că vor fi 

introduse taxe vamale suplimentare de 5% sau 10% pentru 5.078 de produse fabricate în Statele 

Unite. Este vorba în principal de produse agricole, petrol, avioane uşoare şi automobile. 

 

Tot vineri, Donald Trump le-a cerut companiilor americane care au activităţi în China să revină 

în Statele Unite. 

Casa Albă a informat duminică faptul că preşedintele american Donald Trump şi-ar fi dorit să fi 

impus tarife mai mari la importurile de bunuri din China. 

 

(sursa:Mediafax) 

 

 

 

 

 Macron anunță că liderii G7 au fost de acord să ajute la rezolvarea 

situației din Pădurea Amazoniană 

 

Liderii statelor prezente la summitul G7 au fost de acord că țările afectate de incendiile de 

vegetație din regiunea Amazoniană trebuie să primească ajutor cât mai repede posibil, a declarat 

duminică președintele american Emmanuel Macron. 

„Sunt realizate contacte cu toate statele din regiune pentru a finaliza angajamente concrete din 

punct de vedere tehnic și financiar”, a declarat Macron, potrivit Mediafax. 

Reîmpădurirea este de asemenea esențială, însă sunt luate în considerare „diferite rezultate” 

deoarece „totul depinde de statele din regiunea amazoniană”, a adăugat președintele francez. 

Jair Bolsonaro este vizat de critici internaţionale din cauza incendiilor care afectează Pădurea 

Amazoniană. Liderul brazilian, considerat un politician populist, este acuzat că a relaxat 

reglementările, facilitând defrişările. 

Columbia va propune un pact regional pentru Amazonia în faţa ONU 

Preşedintele columbian Ivan Duque a declarat că va prezenta o propunere privind un pact 

regional pentru conservarea Amazoniei la Adunarea Generală a ONU de la New York, în 

septembrie, în răspuns la incendiile care afectează „plămânul” planetei, relatează Agerpres. 

„Vrem să creem un pact de conservare între ţările care împărtăşesc acest teritoriu amazonian”, a 

declarat şeful statului în satul indigen din Isla Ronda, în extremitatea sudică a ţării, la graniţa cu 

Peru şi Brazilia. 

„În prezent nu avem o situaţie a incendiilor comparabilă cu cea din Brazilia, dar trebuie să ne 

ferim, iar această vizită este destinată să tragă un semnal de alarmă”, a adăugat Duque. 

Înainte de a-şi prezenta propunerea la ONU, preşedintele columbian de dreapta va prezenta acest 

pact în cadru consiliului de miniştri binaţional pe care îl va ţine marţea viitoare cu omologul său 

peruan, Martin Vizcarra la Pucallpa (centru-estul Peru). 
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Ivan Duque a lansat deja sâmbătă „un apel către comunitatea internaţională pentru a înţelege că 

pe lângă discursuri sunt necesare resurse şi sprijin ştiinţific pentru a păstra plămânul amazonian”. 

După o convorbire telefonică cu preşedintele brazilian Jair Bolsonaro, Duque a precizat că 

fondurile vor fi de asemenea folosite pentru combaterea criminalităţii transnaţionale legate de 

traficul de specii în 'plămânul planetei'. 

În afară de Columbia şi Brazilia, pădurea amazoniană se întinde în Peru, Bolivia, Venezuela, 

Guyana, Guyana franceză, Surinam şi Ecuador. 

 

(sursa: Digi24) 

 

 

 

 

 Un lucru bun pentru România care arată creşterea puterii de cumpărare, 

mai mult decât datele statistice: piaţa de restaurante s-a triplat iar un 

ospătar bun poate ajunge să câştige din bacşişuri şi 1000 de euro net pe 

lună 

 

Săptămâna trecută, cunoscutul site olx a inserat în ediţia print a ZF, revista proprie olx - Indexul 

locurilor de muncă, o ediţie specială dedicată HoReCa – hoteluri, restaurante, cafenele. 

Revista vine cu date statistice legate de piaţa HoReCa, o piaţă care reprezintă un barometru 

pentru economie şi care arată puterea de cumpărare a oamenilor, dincolo de datele statistice. 

Toate economiile mari şi puternice au o piaţă HoReCa extrem de puternică: oamenii au venituri 

suficient de ridicate pentru a ieşi în oraş, pentru a mânca şi a bea. Ca să faci acest lucru trebuie să 

ai bani, având în vedere că diferenţa de preţ între a mânca şi a bea acasă versus a ieşi la 

restaurant este de 3-5 ori mai mare. 

În România piaţa restaurantelor, chiar şi o şaormerie, nu este ieftină deloc faţă de nivelul salarial. 

O cafea trece de 7 lei (1,5 euro), mai mult decât în Italia. O pizza simplă a ajuns 20 de lei (4,25 

euro) şi una puţin mai complicată a ajuns la 35-40 de lei. 

Analiza olx pe S1/2019 arată că cererea de personal în HoReCa este de 22.000 de oameni, iar 

numărul celor care au aplicat a fost de 115.000. 

Oficial, în HoReCa, lucrează 200.000 de oameni. 

În Bucureşti, piaţa cea mai puternică, cererea depăşeşte 5.000 de oameni, iar primele 10 judeţe 

deţin aproape 70% din totalul cererii. 

Cererea ar fi mai mare, dar în ultimii ani patronii din HoReCa au început să importe personal 

asiatic, estimările indicând că peste 10.000 de asiatici lucrează în acest sector. 
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Conform olx în HoReCa o poziţie se ocupă în 19 zile, cel mai ridicat timp. O bonă sau o 

menajeră se poate angaja în 11 zile, iar o poziţie în străinătate are o durată medie de ocupare de 

13 zile. 

 

Din datele olx salariul mediu în HoReCa este de 2000 de lei net, faţă de datele statistice de la 

INS care indică un salariu mediu de 1800 de lei. 

 

Salariul mediu pe economie este de 3100 de lei. 

 

Dacă trecem la bacşiş, conform datelor olx, el poate fi între 0 – patronul ia tot bacşişul, şi poate 

ajunge şi la 4700 de lei net pe lună, adică 1000 de euro. 

Bacşişul mediu ar fi de 1000 de lei net pe lună, deci un ospătar ar putea câştiga minim 3000 de 

lei net pe lună. 

Proprietarii din HoReCa vor reglementarea bacşişului astfel încât să se plătească un impozit de 

10%, iar 90% din bani să rămână angajatului. Acest lucru va ridica foarte mult nivelul salarial 

oficial, iar cei care lucrează în HoReCa nu vor mai fi printre cei mai slab plătiţi din economie. 

Un bucătar rezonabil câştigă acum peste 1500 de euro net pe lună, la fel cu un IT-ist, care sunt 

cei mai bine plătiţi din economie. Bucătarii buni câştigă şi peste 2500 euro net pe lună. 

Iulia Cucurezeanu, de la Pizza Station spună că principala problemă pe care o are nu o reprezintă 

lipsa clienţilor, ci lipsa pizzarilor. Iar pe un pizzar îl plăteşte şi cu 4000 de lei net. 

Dacă nu ar fi fost creşterile salariale (salariul mediu s-a dublat din 2009 încoace, de la 1500 de 

lei la 3100 de lei net), dacă nu ar fi fost banii românilor care muncesc în străinătate, dacă nu ar fi 

fost piaţa gri sau neagră, piaţa restaurantelor nu s-ar fi triplat într-un deceniu, aşa cum s-a 

întâmplat. 

Oficial, conform datelor de la Registrul Comerţului, conform bonurilor fiscale înregistrare, în 

2018 piaţa de restaurante a ajuns la 11,2 miliarde de lei, adică la 2,4 miliarde de euro, cu o 

vânzare medie pe unitate de aproape 900.000 de lei anual. 

Dacă mai adăugăm şi piaţa cafenelelor, care depăşeşte 7 miliarde de lei, ne apropiem de o piaţă 

HoReCa de 20 de miliarde de lei anual, cu un ritm de creştere dublu faţă de creşterea economică. 

Piaţa de restaurante este cea mai dinamică, fiind extrem de dură. 

Dragoş Panait de la Next Root Management System a declarat în Business Magazin că 6 din 10 

unităţi din HoReCa se închid în primele 9 luni de funcţionare, iar 80% dispar după cel mult 5 ani. 

Chiar şi în aceste condiţii, spune el, atracţia antreprenorilor pentru domeniul HoReCa este foarte 

mare, mulţi visează să deschidă un restaurant sau o terasă şi să facă bani peste noapte. 

Marjele sunt foarte mari, iar dacă nu înregistrezi fiscal toate comenzile, banii care îţi pot intra 

zilnic sunt destul de buni. 

Indiferent cât de albă sau gri este piaţa HoReCa cifrele şi cererile de personal, şi banii care se 

învârt, fie pentru ospătari, bucătari, barmani, până la patroni, arată mai bine decât datele statistice 

creşterea puterii de cumpărare din economia românească. 

 

(sursa: Ziarul Financiar) 
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 Nuclearelectrica, Petrom şi Romgaz, cele mai mari creşteri după 

rezultatele la S1/2019 

 

Aproape jumătate dintre companiile din componenţa indicelui bursier BET, referinţa Bursei de la 

Bucureşti, înregistrează scăderi ale preţului acţiunilor în perioada de după publicarea rezultatelor 

aferente primelor şase luni din 2019 şi până la închiderea şedinţei de vineri, de la minus 1,6% în 

cazul Digi (DIGI) la minus 7,8% pentru acţiunile Alro Slatina (ALR). 

 

În S1/2019 s-a menţinut trendul ascendent al rezultatelor financiare ale companiilor din prima 

ligă bursieră. Cele 16 companii ale indicelui BET au realizat în total afaceri 31,3 miliarde de lei 

în primul semestru al anului 2019, în creştere cu 15,3%, în timp ce profitul a fost de 7,1 miliarde 

de lei, mai mare cu 39,3% faţă de S1/2018. 

 

Nuclearelectrica (SNN), singurul producător de energie nucleară din România şi cea mai 

performantă acţiune din indicele BET, prezintă cea mai bună dinamică a acţiunilor în contextul 

în care acestea s-au apreciat după publicarea rezultatelor semestriale cu peste 6%. 

 

(sursa: Ziarul Financiar) 

 

 

 

 

 Semnale nefavorabile pentru economie. Banca Transilvania: Spread-ul de 

dobândă a scăzut cu 8% la 1,24 puncte, minimul din ultimii 6 ani 

 

Spread-ul de dobândă, care reflectă diferenţa între dobânda la titlurile de stat pe termen lung, de 

10 ani, şi dobânda pe termen scurt, s-a ajustat cu 8,1%, la 1,24 puncte procentuale, cel mai scăzut 

nivel din august 2013, trendul descendent indicând premise negative pentru economie, respectiv 

riscul încetinirii PIB. 

Rata de dobândă la obligaţiunile suverane la 10 ani a scăzut cu 2,8% până la 3,95%  -minimul 

din septembrie 2017 -, ajustarea pe parcursul anului 2019 fiind de 17,6%, potrivit Băncii 

Transilvania. 

 

(sursa: Ziarul Financiar) 


